
STATUTÁRNÍ MĚSTO KARVINÁ
Magistrát města Karviné

Zápis 
17.  zasedání Zastupitelstva města Karviné konaného  dne 31.01.2017     

Účast Pozváno Přítomno Omluveno Neomluveno
Členové ZM 41 34 6 1
Vedoucí odborů MMK 8 8
Občané 10

Jednání zastupitelstva města zahájil a řídil primátor pan Tomáš Hanzel. Uvítal všechny přítomné a sdělil, že v době 
zahájení bylo přítomno 33 členů zastupitelstva města, tudíž bylo ZM usnášení schopno. Dále bylo přistoupeno k 
procedurálním otázkám. Primátor sdělil, že z jednání zastupitelstva města se omluvili: pan Vladimír Kolek, pan 
Dušan Dúška, paní Marcela Tomková, Ing. Vladimír Franta, Ing. Miroslav Hajdušík, Ing. Ondřej Brdíčko, neomluven 
pan Petr Madea. Řekl, že hlasovat budeme veřejně, prostřednictvím hlasovacího zařízení, přesto pro případ potřeby 
byly určeny tyto sčitatelky: paní Ivana Legerová, Bc. Petra Klapsiová, Tamara Hercigová, Romana Plecháčová a 
Jitka Korzonková. Hlavní sčitatelkou určil Ing. Blanku Rychlou. Zpracováním zápisu z 17. zasedání Zastupitelstva 
města Karviné pověřil paní Janu Nekardovou, u které byl rovněž k nahlédnutí zápis z 16. zasedání ZM konaného 
dne 06.12.2016, který byl ověřen bez připomínek. Jako pracovní předsednictvo byla schválena rada města. 
Ověřovateli zápisu byli schváleni: Ing. Radek Podstawka a pan Josef Majewski. Tím byly ukončeny procedurální 
otázky, viz hlasování č. 1, usnesení ZM č. 514 (pro 32, proti 0, zdržel se 1).

                 
p. T. Hanzel - sdělil, že v programu 17. zasedání Zastupitelstva města Karviné došlo k těmto úpravám:
Po jednání schůze RM dne 25.01.2017 byl na cloud Karviná předán členům ZM materiál: z Odboru organizačního 
- doplnění programu č. 1 - „Petice za přesun konání ZM a pořizování videozáznamu“.
Protože tento bod byl uveden v programu 17. zasedání ZM Karviné, nebylo třeba o jeho doplnění hlasovat.

                 
p. T. Hanzel - zeptal se, zda jsou další návrhy na doplnění programu. Protože tomu tak nebylo, nechal navržený 
program 17. zasedání ZM schválit.

HLASOVÁNÍ : č. 2
PRO : 33
PROTI : 0
ZDRŽEL SE : 0 usnesení č. 514
Návrh byl schválen.

                 
Na základě nových ustanovení zákona č. 159/2006 Sb., o střetu zájmu, došlo k upřesnění pravidel stanovených 
zákonem o obcích ve věci oznámení o osobním zájmu. Dle § 8 zákona o střetu zájmu je veřejný funkcionář povinen 
při jednání orgánu územního samosprávného celku, ve kterém vystoupí v rozpravě, předloží návrh nebo je 
oprávněn hlasovat, oznámit svůj poměr k projednávané věci, jestliže se zřetelem k výsledku projednání věci by mu 
mohla vzniknout osobní výhoda nebo újma, a nebo má-li na věci jiný osobní zájem; to neplatí, jde-li jinak o prospěch 
nebo zájem obecně zřejmý. Oznámení podává příslušný veřejný funkcionář písemně před zahájením jednání nebo 
ústně v jeho průběhu, nejpozději však před tím, než orgánpřistoupí k hlasování; oznámení bude vždy součástí 
zápisu z jednání.

Nyní bylo přistoupeno k projednávání jednotlivých bodů programu.

1)   Vyřízení interpelací členů ZM přednesených na zasedání Zastupitesltva města Karviné konaném dne 
06.12.2016
p. T. Hanzel - zeptal se, zda jsou k vyřízení interpelací dotazy nebo připomínky.

D i s k u z e :

p. T. Hanzel - protože žádné dotazy ani připomínky nebyly k interpelacím předloženy, nechal hlasovat o návrhu 
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usnesení bodu programu č. 1.

HLASOVÁNÍ : č. 3
PRO : 33
PROTI : 0
ZDRŽEL SE : 0 usnesení č. 515
Návrh byl schválen.

        Doplnění programu č. 1 - Petice za přesun konání ZM a pořizování videozáznamu
p. T. Hanzel - řekl, že předkladatelem materiálu byl Odbor organizační. Na základě podané petice byl připraven 
návrh na schválení konání zasedání zastupitelstva města v roce 2017 variantně, a to v úterý v 08:00 hodin nebo v 
15:00 hodin. Před zpracováním požadavku na pořizování videozáznamů ze ZM byla nejdříve oslovena některá 
srovnatelná města se žádostí o předání jejich zkušeností a dále byl osloven Úřad na ochranu osobních údajů s 
žádostí o metodickou pomoc a stanovisko k otázce, zda může obec v souladu se zákonem realizovat přímé přenosy 
z jednání zastupitelstva, za jakých podmínek a následně zpřístupňovat záznam takových jednání a za jakých 
podmínek. Rada města doporučila vyčkat na uvedené stanovisko a komplexní požadavek uvedený v petici včetně 
návrhu řešení neprodleně předložit k projednání orgánům města. K předloženým návrhu otevřel diskuzi.

D i s k u z e :

p. T. Hanzel - protože žádná diskuze neproběhla, doporučil hlasovat o předloženém návrhu na usesení s tím, 
že v první části usnesení o variantě konání ZM v 08:00 hodin.

HLASOVÁNÍ : č. 4
PRO : 23
PROTI : 9
ZDRŽEL SE : 0 usnesení č. 516
Návrh byl schválen.

2)   Stanovení měsíčních odměn neuvolněným členům Zastupitelstva města Karviné
p. T. Hanzel - sdělil, že předkladatelem materiálu byl Odbor organizační. Dne 01.01.2017 nabylo účinnosti nařízení 
vlády č. 414/2016 Sb., jehož novelou se měsíční odměny oproti dosavadní právní úpravě zvyšují o 4 %. Rada města 
projednala návrh na stanovení měsíčních odměn a doporučila je zastupitelstvu města stanovit v navrhované výši s 
účinností od 01.02.2017. K předloženému návrhu otevřel diskuzi.

D i s k u z e :

p. T. Hanzel - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal hlasovat o návrhu usnesení bodu programu č. 2.

HLASOVÁNÍ : č. 5
PRO : 33
PROTI : 0
ZDRŽEL SE : 0 usnesení č. 517
Návrh byl schválen.

3)   Stanovení peněžitého plnění - měsíční odměny předsedům komisí Rady města Karviné, kteří nejsou 
členy Zastupitelstva města Karviné
p. T. Hanzel - uvedl, že předkladatelem materiálu byl Odbor organizační. V souvislosti s novelou nařízení vlády bylo 
rovněž navrženo 4 % navýšení měsíčních odměn třem předsedům komisí RM, kteří nejsou členy ZM v navrhované 
výši s účinností od 01.02.2017. K předloženému návrhu otevřel diskuzi. 

D i s k u z e :

p. T. Hanzel - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal hlasovat o návrhu usnesení bodu programu č. 3.

HLASOVÁNÍ : č. 6
PRO : 31
PROTI : 0
ZDRŽEL SE : 1 usnesení č. 518
Návrh byl schválen.
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4)   Zásady k poskytování cestovného, pracovního volna a náhrad členům Zastupitelstva města Karviné
p. T. Hanzel - sdělil, že předkladatelem materiálu byl Odbor organizační. Změna se týkala čl. 7, bodu 7.9.1, a to z 
důvodu vydání nové vyhlášky o změně sazby základní náhrady za používání silničních motorových vozidel a 
stravného a o stanovení průměrné ceny pohonných hmot pro účely poskytování cestovních náhrad. Zvýšení 
jednotlivých částek bylo uvedeno v příloze č. 1 k usnesení. K předloženému návrhu otevřel diskuzi. 

D i s k u z e :

p. T. Hanzel - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal hlasovat o návrhu usnesení bodu programu č. 4.

HLASOVÁNÍ : č. 7
PRO : 32
PROTI : 0
ZDRŽEL SE : 0 usnesení č. 519
Návrh byl schválen.

5)   OZV o provedení speciální ochranné deratizace
p. T. Hanzel - uvedl, že předkladatelem materiálu byl Odbor organizační na základě podkladů předaných Odborem 
majetkovým, který navrhl termín provedení speciální ochranné deratizace po zkušenostech z minulých let, a to s 
účinností od 01.03.2017. K předloženému návrhu otevřel diskuzi. 

D i s k u z e :

p. T. Hanzel - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal hlasovat o návrhu usnesení bodu programu č. 5.

HLASOVÁNÍ : č. 8
PRO : 34
PROTI : 0
ZDRŽEL SE : 0 usnesení č. 520
Návrh byl schválen.

6)   Návrh kandidátů na funkci přísedících u Okresního soudu v Karviné a volba přísedících u Okresního 
soudu v Karviné
p. T. Hanzel - řekl, že předkladatelem materiálu byl Odbor organizační, na který se obrátil Okresní soud v Karviné 
ve věci spolupráce při volbách přísedících u Okresního soudu v Karviné pro volební období 2017 - 2021. Okresní 
soud zaslal seznam kandidátů na funkci přísedících uvedených v příloze č. 1 k usnesení. Vzhledem k tomu, že tento 
seznam nebyl dostatečný, byli v příloze č. 2 k usnesení uvedeni zájemci z řad občanů. Okresní soud v Karviné 
neměl k uvedeným kandidátům připomínky. K předloženým návrhům otevřel diskuzi. 

D i s k u z e :

p. T. Hanzel - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal hlasovat o návrhu usnesení bodu programu č. 6.

HLASOVÁNÍ : č. 9
PRO : 34
PROTI : 0
ZDRŽEL SE : 0 usnesení č. 521
Návrh byl schválen.

7)   Program prevence kriminality statutárního města Karviná na rok 2017
p. T. Hanzel - uvedl, že předkladatelem materiálu byla Městská policie Karviná. Program prevence statutárního 
města Karviná na rok 2017 byl navržen v souladu s Koncepcí prevence kriminality na období 2016 - 2020. Úsekem 
prevence kriminality bylo zpracováno a následně předloženo Komisi bezpečnosti a prevence celkem 11 projektů, a 
to 3 z oblasti sociální prevence, 4 z oblasti informování občanů o možnostech a způsobech ochrany před trestnou 
činností a další 4 z oblasti situační prevence. Na projekty uvedené pod čísly 7 až 11 bude město Karviná žádat 
ministerstvo vnitra o poskytnutí dotace ze státního rozpočtu. K předloženému návrhu otevřel diskuzi. 

D i s k u z e :

p. T. Hanzel - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal hlasovat o návrhu usnesení bodu programu č. 7.
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HLASOVÁNÍ : č. 10
PRO : 34
PROTI : 0
ZDRŽEL SE : 0 usnesení č. 522
Návrh byl schválen.

8)   Poskytnutí dotace Nemocnici s poliklinikou Karviná-Ráj, příspěvkové organizaci
p. T. Hanzel - sdělil, že předkladatelem materiálu byl Odbor rozvoje, který předložil návrh na poskytnutí dotace ve 
výši Kč 187.960,-- pro rok 2017 na zajištění provozování ambulantního zdravotnického zařízení všeobecného 
praktického lékaře v prostorách budovy „Víceúčelového střediska v Karviné-Loukách“ za podmínek stanovených ve 
smlouvě o spolupráci ze dne 10.12.2010 uzavřené na dobu neurčitou. K předloženému návrhu otevřel diskuzi. 

D i s k u z e :

p. T. Hanzel - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal hlasovat o návrhu usnesení bodu programu č. 8.

HLASOVÁNÍ : č. 11
PRO : 34
PROTI : 0
ZDRŽEL SE : 0 usnesení č. 523
Návrh byl schválen.

9)   Poskytnutí finančních příspěvků z rozpočtu statutárního města Karviné na podporu individuální bytové 
výstavby
p. T. Hanzel - uvedl, že předkladatelem materiálu byl Odbor rozvoje, který obdržel žádosti o poskytnutí finančního 
příspěvku z rozpočtu statutárního města Karviné na podporu individuální bytové výstavby, které dle schválených 
„Zásad“ splňují stanovené podmínky. Na základě této skutečnosti rada města doporučila uvedeným žadatelům 
finanční příspěvek na výstavbu rodinného domu ve výši Kč 150.000,-- poskytnout. K předloženému návrhu otevřel 
diskuzi. 

D i s k u z e :

p. T. Hanzel - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal hlasovat o návrhu usnesení bodu programu č. 9.

HLASOVÁNÍ : č. 12
PRO : 34
PROTI : 0
ZDRŽEL SE : 0 usnesení č. 524
Návrh byl schválen.

10)   Schválení aktualizované Strategie integrované teritoriální investice pro ostravskou aglomeraci 2014 - 
2020
p. T. Hanzel - řekl, že předkladatelem materiálu byl Odbor rozvoje. Strategie integrované teritoriální investice pro 
ostravskou aglomeraci byla schválena zastupitelstvem města dne 02.02.2016. Po schválení všemi řídícími orgány a 
její kontrole byly provedeny určité změny, které byly zapracovány do aktuálního znění Manažerského souhrnu 
„Strategie“, uvedené v příloze č. 1 k usnesení. K předloženému návrhu otevřel diskuzi.

D i s k u z e :

p. T. Hanzel - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal hlasovat o návrhu usnesení bodu programu č. 10.

HLASOVÁNÍ : č. 13
PRO : 34
PROTI : 0
ZDRŽEL SE : 0 usnesení č. 525
Návrh byl schválen.

11)   Záměr realizovat projekt Specifické informační systémy statutárního města Karviné
p. T. Hanzel - uvedl, že předkladatelem materiálu byl Odbor rozvoje. Výzva projektu se týkala budování, rozvoje a 
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modernizace regionálních datových center a komunikační infrastruktury pro nově pořízené nebo modernizované 
informační systémy. Termín realizace projektu byl stanoven na 2017 - 2018. Celkové odhadované náklady projektu 
jsou cca 12 mil. Kč, výše poskytované dotace ve výši 90 % způsobilých výdajů projektu a spoluúčast města ve výši 
10 %. K předloženému záměru otevřel diskuzi. 

D i s k u z e :

p. T. Hanzel - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal hlasovat o návrhu usnesení bodu programu č. 11.

HLASOVÁNÍ : č. 14
PRO : 34
PROTI : 0
ZDRŽEL SE : 0 usnesení č. 526
Návrh byl schválen.

12)   Záměr realizovat projekt Společně proti povodni
p. T. Hanzel - sdělil, že předkladatelem materiálu byl Odbor rozvoje. Projekt se skládá z několika aktivit, které budou 
realizovat partneři projektu, a to statutární město Karviná (vedoucí partner projektu), obec Petrovice u Karviné, obec 
Zebrzydowice, město Jastrzębie-Zdrój. Rada města doporučila schválit předložení žádosti o dotaci a Dohodu o 
spolupráci na projektu realizovaného z prostředků Programu Interreg V-A Česká republika-Polsko, jak bylo uvedeno 
v příloze č. 1 k usnesení. K předloženému záměru otevřel diskuzi. 

D i s k u z e :

p. T. Hanzel - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal hlasovat o návrhu usnesení bodu programu č. 12.

HLASOVÁNÍ : č. 15
PRO : 34
PROTI : 0
ZDRŽEL SE : 0 usnesení č. 527
Návrh byl schválen.

13)   Záměr realizovat projekt Přeshraniční konektivita - zvýšení komunikačního potenciálu mezi SM 
Jastrzebie-Zdrój a MP Karviná
T. Hanzel - uvedl, že předkladatelem materiálu byl Odbor rozvoje. Projekt, který bude realizovaný v období 2017 - 
2018, se zaměřuje na zintenzivnění česko-polské spolupráce partnerských měst Jastrzębie-Zdrój a Karviná v oblasti 
kooperace Městské policie Karviná a Straże Miejskiej Jastrzębie-Zdrój. Povinnou přílohou k podání žádosti o dotaci 
je schválená Dohoda o spolupráci zastupitelstvem města. Podmínkou realizace projektu je souhlas s 
předfinancováním projektu a dokrytím požadované finanční spoluúčasti z rozpočtu statutárního města Karviné.
K předloženému záměru otevřel diskuzi.

D i s k u z e :

p. T. Hanzel - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal hlasovat o návrhu usnesení bodu programu č. 13.

HLASOVÁNÍ : č. 16
PRO : 34
PROTI : 0
ZDRŽEL SE : 0 usnesení č. 528
Návrh byl schválen.

14)   Záměr realizovat projekt Nástavba odborných učeben ZŠ a MŠ Dělnická, Karviná
p. T. Hanzel - sdělil, že předkladatelem materiálu byl Odbor rozvoje. Předmětem projektu bude nástavba patra na 
stávající budovu školní jídelny a družiny s cílem vybudování 4 odborných učeben, jedné kmenové inkluzivní učebny, 
kabinetu pro 4 učitele, skladu pomůcek a sociálního zařízení. Předpokládaný termín realizace je 1/2018 až 6/2019, 
celkové skutečné náklady projektu budou upřesněny na základě výsledků jednotlivých výběrových řízení. K 
předloženému záměru otevřel diskuzi. 

D i s k u z e :

Mgr. I. Hudzietzová - sdělila, že na 50. schůzi RM dne 10.01.2017 byly předloženy k projednání materiály se 
záměrem realizovat rekonstrukce celkem 7 škol v Karviné Jednalo se: „Záměr realizovat projekt Rekonstrukce 
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odborných učeben ZŠ a MŠ Prameny, ZŠ a MŠ U Lesa a ZŠ a MŠ U Studny v Karviné“ s předpokládanými náklady 
cca 12 mil. Kč bez DPH pro cca 1000 žáků, což představuje propočtené náklady na žáka ve výši 12.000,-- Kč. 
Dalším materiálem byl „Záměr realizovat projekt Rekonstrukce odborných učeben ZŠ a MŠ Borovského, ZŠ a MŠ 
Cihelní a ZŠ a MŠ Školská v Karviné“ s předpokládanými náklady cca 6 mil. Kč bez DPH s tím, že jednotlivé školy 
mají v součtu cca 1200 žáků. Po přepočítání nákladů to vycházelo 5.000,-- Kč na žáka. Dále se jednalo o „Záměr 
realizovat projekt Nástavba odborných učeben ZŠ a MŠ Dělnická, Karviná“ pro cca 650 žáků s předpokládanými 
náklady cca 39 mil. Kč bez DPH, což představuje cca 60.000,-- Kč na žáka. Zeptala se, proč právě ZŠ Dělnická a 
zda na příštím zasedání ZM Karviné budou tyto další dva projekty předloženy ke schválení. Ptala se proto, že již v 
září 2016 vznesla dotaz na zasedání ZM, zda má město Karviná zpracovanou koncepci rozvoje škol na území 
města. Dostala odpověď, že nemá. Na základě toho uvedla naplněnost jednotlivých základních škol v Karviné: ZŠ 
Dělnická 95 %. Podotkla, že se jedná o tzv. TOP školu v Karviné s tím, že ostatní ZŠ mají naplněnost cca 60 - 70 %. 
ZŠ Školská 59 %, ZŠ U Lesa 54 %, ZŠ U Studny 65 %, ZŠ Slovenská 55 %, a ZŠ Majakovského 37 % s tím, že 
údaje jsou z března 2016 s vyhodnocením stavu žáků ke konci roku 2015. Zeptala se, zda je záměrem města 
nechat jednu až dvě školy na svém území samolikvidačním procesem uzavřít, zda je ke všem školám objektivní 
nebo se zde protěžuje jedna škola na úkor druhých. 
p. T. Hanzel - řekl, že ZŠ Dělnická není úspěšná jen proto, že do ní chce město Karviná investovat peníze. Je to asi 
proto, že je dobře manažersky řízena, má dobrou pověst a dobré učitele. 
Mgr. I. Hudzietzová - dodala, že oceňuje manažerské schopnosti pana ředitele i to, že to takto vidí i rada města.
Ing. M. Šrámková - uvedla, že město Karviná nemá vypracovanou koncepci rozvoje škol, ale spoustu jiných 
strategických dokumentů v oblasti školství. V letošním roce bude dopracován místní akční plán, na který získal 
odbor také dotaci. Bude-li v zájmu města, odbor rozvoje spojí všechny tyto čtyři dokumenty v jeden materiál a nazve 
ho Koncepce rozvoje škol na území města Karviné. Odbor z těchto strategických dokumentů vychází a pracuje s 
nimi. Ke kapacitě a naplněnosti škol uvedla, že je taková, jaká je, protože i v Moravskoslezském kraji je vývoj v 
ostatních městech podobný. I tato města modernizují školy, aby nalákala žáky do svých škol a neodcházeli jinam. V 
radě města byly předloženy tři materiály na jejich rekonstrukce a žádosti na podání dotací do IROP s tím, že 
uvedené náklady byly odhadované. Jakmile budou upřesněny finanční nákladypodle projektové dokumentace, bude 
materiál předložen podle přesných čísel. Na zasedání ZM v březnu budou předloženy ke schválení dva materiály s 
tím, že budou předloženy do stejné výzvy. Pro další školy bude město žádat o dotace v další výzvě. Protože termíny 
jednotlivých výzev na sebe nenavazují, je záměrem nyní schválit podání žádosti do vhodného dotačního titulu s tím, 
že bude vybrán ten nejlepší, 90 % nákladů bude možné čerpat z dané dotace. K rekonstrukci ZŠ Dělnická ještě 
dodala, že to vypadá, že se jedná o velký balík peněz. Ale v minulém období čerpali z dotací finance do ostatních 
škol s tím, že na ZŠ Dělnickou nemohli. Nebyla ve vybrané lokalitě. Za 80 mil. Kč byla provedena rekonstrukce ZŠ 
Mendelova, kde byla postavena nová tělocvična, nástavba nových odborných učeben. další školy byly zatepleny, jen 
ZŠ Dělnická nebyla. Školy byly vybaveny novými počítačovými a odbornými učebnami a pomůckami. V součtu to 
bylo přes 200 mil. Kč do investic a cca 30 mil. Kč do měkkých projektů. V období 2007 - 2016 ZŠ Dělnická 
nedosáhla na žádnou dotaci.
p. K. Wiewiórka - dodal, že Mgr. Hudzietzové byly zaslány na základě jejího požadavku tři dokumenty, které by se 
daly po jejich spojení nazvat jako Koncepce rozvoje školství na území města Karviné. Dále podal informaci, že v MS 
kraji celkově ubývá obyvatel, tedy i dětí. Proběhla reorganizace školství sloučením ZŠ a MŠ, což se osvědčilo. Do 
konce volebního období již nebude probíhat žádná rozsáhlá reorganizace, přestože v některých ZŠ žáků stále 
ubývá. Ale podle spádovosti a rozsáhlému území města jsou jednotlivé školy dobře rozmístěné.
Mgr. I. Hudzietzová - poděkovala za podané odpovědi s tím, že nepožadovala, aby došlo ke spojení již 
zpracovaných strategických dokumentů a byly vloženy do jednoho pod názvem Koncepce rozvoje školství na území 
města Karviné. Domnívala se, že i ostatním školám by se mělo pomoci, aby se počet jejich žáků nesnižoval.
p. T. Hanzel - protože další dotazy již nebyly k předloženému projektu podány, nechal hlasovat o návrhu 
usnesení bodu programu č. 14.

HLASOVÁNÍ : č. 17
PRO : 34
PROTI : 0
ZDRŽEL SE : 0 usnesení č. 529
Návrh byl schválen.

15)   Rozhodnutí o záměru zadat veřejnou zakázku na služby pod názvem Rekonstrukce objektu KOSMOS v 
Karviné
p. T. Hanzel - požádal Ing. Helenu Bogoczovou, vedoucí Odboru majetkového, aby uvedla tento materiál včetně 
dvou snímků týkajících se rekonstrukce tohoto objektu.
Ing. H. Bogoczová - na základě dvou promítnutých snímků sdělila, že na uvedený záměr chce Odbor majetkový 
zadat veřejnou zakázku na zpracování projektové dokumentace týkající se celkové rekonstrukce objektu Kosmos v 
Karviné. Uvedla, že se jedná o tři budovy pod jedním č. p., které jsou v současné době v pronájmu. Jednotlivé 
budovy chce město opravit a přebudovat na byty o velikosti 2+KK menších rozměrů. První snímek představoval 
původní stav objektu a druhý pak cílový stav po provedené rekonstrukci.
p. T. Hanzel - poděkoval za uvedení materiálu. Dodal, že by se mělo jednat o úspornou a efektivní investici ze 
strany města s možností vybudovat co jak nejvíce bytů. K předložené majetkové záležitosti otevřel diskuzi.
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D i s k u z e :

p. T. Hanzel - protože žádné dotazy ani připomínky k majetkové záležitosti nebyly podány, nechal o návrhu 
usnesení bodu programu č. 15 hlasovat.

HLASOVÁNÍ : č. 18
PRO : 34
PROTI : 0
ZDRŽEL SE : 0 usnesení č. 530
Návrh byl schválen.

16)   Nabytí podílu na pozemcích - Rostislav Korbas
p. T. Hanzel - k předložené majetkové záležitosti otevřel diskuzi.

D i s k u z e :

p. T. Hanzel - protože žádné dotazy ani připomínky k majetkové záležitosti nebyly podány, nechal o návrhu 
usnesení bodu programu č. 16 hlasovat.

HLASOVÁNÍ : č. 19
PRO : 34
PROTI : 0
ZDRŽEL SE : 0 usnesení č. 531
Návrh byl schválen.

17)   Nabytí pozemků - Amalie Spadijer
p. T. Hanzel - k předložené majetkové záležitosti otevřel diskuzi.

D i s k u z e :

p. T. Hanzel - protože žádné dotazy ani připomínky k majetkové záležitosti nebyly podány, nechal o návrhu 
usnesení bodu programu č. 17 hlasovat.

HLASOVÁNÍ : č. 20
PRO : 34
PROTI : 0
ZDRŽEL SE : 0 usnesení č. 532
Návrh byl schválen.

18)   Nabytí pozemku - Lucie Kováčová
p. T. Hanzel - k předložené majetkové záležitosti otevřel diskuzi.

D i s k u z e :

p. T. Hanzel - protože žádné dotazy ani připomínky k majetkové záležitosti nebyly podány, nechal o návrhu 
usnesení bodu programu č. 18 hlasovat.

HLASOVÁNÍ : č. 21
PRO : 34
PROTI : 0
ZDRŽEL SE : 0 usnesení č. 533
Návrh byl schválen.

19)   Nové interpelace členů ZM
Nebyly podány nové interpelace členů ZM.

20)   Různé MMK
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p. T. Hanzel - podal informaci týkající se úhrady platby ze strany OKD, a.s. vůči městu Karviná s tím, že 
zastupitelstvo města dne 06.12.2016 schválilo uzavření Dohody č. 1/2016 o zajištění ochrany nemovitostí a zájmů 
statutárního města Karviná. Jednalo se o pokračování hornické činnosti Dolu Karviná na závodě ČSA do roku 2023 
Jednou z podmínek byla povinnost OKD, a.s. uhradit finanční příspěvek za rok 2016 do 15.12.2016. Pokud by 
příspěvek nebyl v daném termínu uhrazen, „Dohoda“ by automaticky pozbyla platnosti. Protože společnost OKD, 
a.s. v daném termínu finanční příspěvek uhradila, takže uzavřená „Dohoda“ je platná.

21)   Různé občané
Bc. M. Gill - občan města - než položil primátorovi několik otázek, nastínil záležitost, o které chtěl hovořit. Uvedl, že 
po jednání ZM dne 14.06.2016, kde bylo zastupitelstvem schváleno uzavření partnerství mezi městem Karviná a 
čínským městem Kaili, se na MMK začala plánovat návštěva čínské delegace v Karviné, jejíž součástí měla být i 
prohlídka obou částí Lázní Darkov, jeho tehdejšího zaměstnavatele. V okamžiku, kdy byl vytvořen program 
návštěvy, zaslala mluvčí MMK tento program do Lázní Darkov., aby vedení personálně pokrylo prohlídku těchto 
prostor. Provedením čínských hostů byl pro svou jazykovou výbavu vybrán on s tím, že město Karviná bylo o tom 
informováno. Po té byla do 24 hodin prohlídka Lázní Darkov bez vysvětlení z programu zrušena a omezena pouze 
na účast generální ředitelky na slavnostním obědě na Zámku Fryštát. Po tomto obědě sdělila generální ředitelka 
jeho nadřízené, že jí nejmenovaný náměstek primátora při tomto obědě sdělil, že dokud v této firmě bude pracovat 
(myslel sebe), bude podpora vedení města směrem k Lázním Darkov silně omezena. Názorným příkladem byla 
uvedená návštěva. Potvrdil, že ke zrušení prohlídky lázní došlo z důvodu averze k jeho osobě, řadovému 
zaměstnanci firmy, a to z politických důvodů. Až do dne 28.12.2016, po oznámení, že již ve firmě nepracuje, mu 
generální ředitelka neobratně písemně potvrdila, že k uvedenému nátlaku na její osobu, požadující jeho propuštění 
ze strany politických představitelů města, docházelo po zbytek jeho pracovního poměru. Vznesl proto tyto dotazy: 
Kdo byl tím náměstkem, který generální ředitelku takto vydíral na obědě s představiteli čínské delegace. Zda to dělal 
z vlastní iniciativy nebo má politické vedení města nastaveno zastrašování polické konkurence jako obecnou 
politiku. Jakým způsobem probíhal nátlak na jeho propuštění po zbytek roku 2016. Vydírá vedení města takto i další 
zaměstnavatele občanů města, kteří se politicky angažují. Zeptal se primátora, zda si je vědom toho, že vydírání a 
zneužití pravomoci úřední osoby jsou trestné činy. Na své dotazy požadoval písemnou nebo ústní odpověď.
p. T. Hanzel - řekl, že pokud takové skutečnosti nastaly, měla je vedení města sdělit paní generální ředitelka Lázní 
Darkov. Pokud měl pocit, že byly tyto věci činěny, měl se pan Gill obrátit na orgány činné v trestním řízení, což určitě 
udělal. Měl za to, že podpora Lázním Darkov ze strany města Karviné po celou dobu, i v době, kdy tam pracoval, 
probíhá zcela standardně. Neměl pocit, že by s touto společností komunikovali nějak hůř za doby jeho působení. K 
přesnému časovému programu návštěvy čínské delegace se nemohl vyjádřit, protože se v rámci tohoto programu 
zúčastnil pouze slavnostní večeře. Kdo a kde byl na jiných akcích, je možné zjistit. O nařčeních, o kterých pak Gill 
hovořil, však nic nevěděl. Neviděl proto důvod, proč by se tím měl zabývat.
Bc. M. Gill - občan města - dodal, že z pozice své funkce by se tím zabývat měl, protože se jednalo o jednoho z 
jeho čtyř náměstků.
p. T. Hanzel - uvedl, že věc považuje za vyřízenou s tím, že na dotazy již písemně nebude odpovídat.

p. R. Tomala - občan města - sdělil, že pár dnů, po jeho minulém vystoupení na zasedání ZM v prosinci 2016 mu 
někdo volal, měl hozenou kouli v okně s tím, že mu bylo v telefonním hovoru hanlivě nadáváno a doporučeno, aby 
přestal útočit na politickou stranu ANO a na důchodce. Řekl, že nikdy nebyl v žádné politické straně ani v žádném 
sdružení. Před 60 lety byl pouze pionýrem, kde byl vyloučen, protože nenosil pionýrský šátek. Nebylo mu jasné, jak 
může útočit proti důchodcům, když už je sám 18 let důchodcem. A pokud ho požádají např. krojovaní horníci nebo 
někdo jiný, chodí pro ně hrát zdarma. Na minulém ZM vystoupil s dotazem směřovaným na pana Baráka, a to kde 
posbírala jejich strana cca 700 podpisů na petici za konání ZM v odpoledních hodinách. Protože se tím trochu 
zabýval, dověděl se, že obcházeli restaurace s tím, že polovina podepsaných ani nevěděla, co podepisují nebo že 
nějaké zastupitelstvo existuje. Zajímalo ho, kolik mají listin nebo podpisů, aby se zasedání ZM konalo ráno. Asi 
nechávali podepisovat jen listiny, aby se konalo od 15:00 hodin. 

p. T. Hanzel - sdělil, že v rámci svého příspěvku se opětovně přihlásil do diskuze Bc. Gill. Nechal proto hlasovat o 
udělení možnosti vystoupit.

HLASOVÁNÍ : č. 22
PRO : 21
PROTI : 8
ZDRŽEL SE : 4 usnesení č.          
Návrh byl schválen.

                 
Bc. M. Gill - občan města - nejdříve reagoval na petici, o které hovořil pan Tomala, týkající se změny konání ZM v 
odpoledních hodinách. Na 31 petičních arších bylo cca 700 podpisů, což bylo uvedeno také na internetu. Podpisy 
není možné sbírat jinak, než za lidmi chodit. Podstatou petice je sbírání podpisů za věc, za kterou se bojuje. Je to 
něco jiného, než referendum. Pro názornost sdělil, že v sále bylo v současné době 17 občanů, ráno pouze 8, což 
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také o něčem vypovídá. 
p. T. Hanzel - uvedl, že zastupitelstva se v loňském roce konala v 17:30 hod. a pak v 16:30 hodin, ale o moc větší 
účast na nich z řad občanů nebyla.
Bc. M. Gill - občan města - oponoval, že vyšší účast byla, což dříve doložil i čísly. Bylo jich cca 40 - 50, což nebyl 
zanedbatelný počet. Autorům petice šlo o to, aby byla lidem dána možnost účastnit se zasedání v odpoledních 
hodinách, neboť jim tato hodina lépe vyhovuje. 
p. T. Hanzel - dodal, že účast byla vyšší jednorázově, a to pouze tehdy, když zde byli občané města někým nahnáni 
nebo se projednávala problematika, která je zajímala a dotýkala se jich osobně. Pak šla zase účast na zasedáních 
dolů s tím, že odpolední zasedání ZM byla náročnější i finančně. Zajímalo ho, kde je těch 700 lidí, kteří petici 
podepsali. Měl za to, že z těchto lidí 98 % na zastupitelstvu nikdy nebyli, i když tuto možnost měli. Přestože už bylo 
odzkoušeno konání ZM v odpoledních nebo večerních hodinách, neustále tento návrh někdo předkládá. Dokonce 
celý rok byla zasedání v odpoledních hodinách a téměř skoro se stejnou účastí občanů, když se konají ráno. 
Bc. M. Gill - občan města - nesouhlasil, protože účast byla na odpoledních zasedáních skoro dvakrát vyšší. 
MUDr. M. Gebauer - pro uklidnění situace uvedl, že jako opoziční strana s ostatními stranami využili možnost 
demokratického způsobu, kdy formou petice zajistili podpisy občanů za účelem konání zasedání ZM v odpoledních 
hodinách, konkrétně v 15:00 hod. Na druhou stranu toto zastupitelstvo demokraticky odhlasovalo, že se hodina 
zasedání přesouvat nebude, že zůstává v ranních hodinách. Měl za to, že už o tom nemá cenu diskutovat nebo se 
hádat. Požádal pana Tomalu, aby nezpochybňoval jejich právo, které je dáno ústavou, že mohou předložit petici a 
dále, aby nezpochybňoval způsob provedení této petice.
Ing. J. Wolf - vrátil se ještě k vystoupení Bc. Gilla s tím, že mu doporučil, aby změnil své chování a vystupování, 
protože tímto způsobem jednáním se daleko nedostane, a to jak v profesním nebo politickém životě. Dále se vyjádříi 
k jeho napadení na facebooku v souvislosti s podáním trestního oznámení na jeho osobu. Také po přečtení dopisu 
generální ředitelky o jeho propuštění viděl tento důvod zcela jinak. 
Bc. M. Gill - občan města - dodal, že trestní oznámení v této záležitosti již podal s tím, že čeká na jeho výsledek.

                 
p. T. Hanel - z důvodu upozornění některých členů ZM na termín konání jarních prázdnin v období, kdy byl schválen 
také termín konání ZM v měsíci březnu 2017, doporučil schválit nový termín zasedání ZM Karviné, a to z 
14.03.2017 na 21.03.2017. O tomto návrhu nechal hlasovat.

HLASOVÁNÍ : č. 23
PRO : 33
PROTI : 0
ZDRŽEL SE : 1 usnesení č. 534
Návrh byl schválen.

                 
Protože se do diskuze v rámci bodu “Různé“ již nikdo nepřihlásil a byly projednány všechny body programu, tímto 
bylo 17. zasedání Zastupitelstva města Karviné ukončeno.
Na dalším zasedání ZM se zastupitelé města sejdou v úterý 21. března 2017 v 08:00 hodin

Tomáš Hanzel, v. r.
........................................
Tomáš Hanzel
primátor

Ověřovaté zápisu:

Josef Majewski, v. r.
........................................
Josef Majewski

Radek Podstawka, v. r.
.........................................
Ing. Radek Podstawka

Zapsala: Jana Nekardová, v.r., zaměstnankyně Odboru organizačního, KP
Karviná dne 06.02.2017
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